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АННОТАЦИЯ. Проведенные в последние годы геолого-геофизические и
палеосейсмологические исследования зон Хустайского, Эмээлтского и
Гунжийнского сейсмогенных разломов в окрестностях г. Улан-Батор (Монголия)
позволили установить в них следы древних сейсмических событий. В частности,
дислокации двух разрывообразующих палеоземлетрясений были выявлены в
Гунжийнской тектонической зоне. Толчки произошли в позднеплейстоцен–
раннеголоценовое время. Наличие разрывных нарушений, первоначально
выделенных по морфологическим признакам, подтверждено тренчинговыми
изысканиями и материалами геофизических профилей. Магнитуда древних
землетрясений оценивается значениями 6.5–7.0. Полученные результаты дают
основание пересмотреть в сторону повышения (как минимум до 8 баллов)
возможный уровень сейсмической опасности территории г. Улан-Батор.
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TO CLARIFY THE SEISMIC HAZARD FOR ULAANBAATAR-CITY
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Abstract. The geological, geophysical, and paleoseismic research of Hustay, Emeelt and
Gunjiin active seismogenic faults in the vicinity of Ulaanbaatar fulfilled in recent years,
allowed to establish traces of at least one of the ancient seismic events in each of the areas
of the first two dislocations and two fault generating earthquakes in the last tectonic zone.
These shocks have occurred in the late Pleistocene – earlier Holocene time. The presence
of fractures, initially allocated to the morphological characteristics, confirmed by the
trenching researches and materials of geophysical profiles. The magnitude of ancient
earthquakes is estimated values of 6.5 to 7.0. The obtained results give backgrounds to
revise upward (at least up to 8 degrees) possible level of seismic hazard of the territory of
the Ulaanbaatar.
Keywords: earthquake, fault, paleoseismology, trench, magnitude, intensity, seismic
hazard.


